

[Text]

**Mr. Robinson:** The question is: Why is it necessary to designate any temporary employee, employed under subsection 11(2), as a peace officer?

**Commr Simmonds:** Because they are on our summer student programs.

**Mr. Robinson:** Okay. The summer students are also supernumerary special constables, are they not?

**Commr Simmonds:** They get that appointment. We hire them under section . . .

**Mr. Robinson:** I do not care how they get the appointment. They are supernumerary special constables, are they not?

**Commr Simmonds:** They get such an appointment.

**Mr. Robinson:** If we were just, say, to designate any member or any supernumerary special constable as a peace officer, this would cover it, would it not?

**Commr Simmonds:** It perhaps would. I want to take a very careful look at the drafting. Of course, the scheme in the past has been that it is a way to get civilians working with us under section 11 and allow them to have the authority of peace officers for that limited period of time without ever becoming members of the force.

**Mr. Robinson:** You cannot do this now.

**Commr Simmonds:** We can now.

**Mr. Robinson:** Mr. Chairman, under section 11(3), those people are not members of the force. The only people you can make peace officers are members of the force and special constables.

**Commr Simmonds:** This is why you give them the appointment as a supernumerary special. It is not only members of the force. There are other categories. Other people from time to time have had such appointments, and those that have them . . . the greatest number at the present time are doctors. We have a number of doctors around the country who are not members of the RCMP but they are appointed supernumerary specials in order to have peace officer powers so they can conduct searches in connection with drug cases.

**Mr. Robinson:** Mr. Chairman, this is fine. One can ask the question whether supernumerary special constables, who do not receive the training received by regular members, should be given these kinds of powers. This is a policy question. I happen to believe that they should not. I happen to believe that people who have not gone through the rigorous training of the RCMP should not be given those kinds of powers. It imposes additional responsibilities on the regular members of the force.

That being said, under what circumstances in which a person is neither a member of the force, either civilian member or regular member or a supernumerary special constable—if those people are allowed to be designated as peace officers—would you ever want to designate any temporary civilian

[Translation]

**M. Robinson:** Ma question est la suivante: Pourquoi est-il nécessaire de désigner des employés temporaires, embauchés en vertu du paragraphe 11(2), comme agents de la paix?

**Comm. Simmonds:** Parce qu'ils sont embauchés au titre du programme d'été pour étudiants.

**M. Robinson:** Très bien. Les étudiants pour l'été sont également des gendarmes auxiliaires surnuméraires, n'est-ce pas?

**Comm. Simmonds:** Ils sont désignés comme tels. Ils sont embauchés en vertu de l'article . . .

**M. Robinson:** Peu importe comment ils sont désignés. Ils sont bien gendarmes auxiliaires surnuméraires, n'est-ce pas?

**Comm. Simmonds:** Ils sont désignés comme tels.

**M. Robinson:** Ne suffirait-il pas de désigner tous les membres ou tous les gendarmes auxiliaires surnuméraires comme agents de la paix? Ne serait-ce pas une façon de prévoir toutes les situations?

**Comm. Simmonds:** Peut-être. Il faudrait que j'examine de très près le libellé. Par le passé, nous avons procédé ainsi pour embaucher des civils en vertu de l'article 11 et pour leur accorder les pouvoirs d'agent de la paix pendant une période donnée sans qu'ils deviennent par le fait même membres de la gendarmerie.

**M. Robinson:** Vous ne pouvez pas procéder de cette façon maintenant.

**Comm. Simmonds:** Si.

**M. Robinson:** En vertu du paragraphe 11(3), ces personnes ne sont pas membres de la gendarmerie. Or les seules personnes que vous pouvez désigner comme agents de la paix sont des membres de la gendarmerie ou des gendarmes auxiliaires.

**Comm. Simmonds:** C'est pourquoi ils reçoivent la désignation de gendarmes auxiliaires surnuméraires. Il n'y a pas que les membres de la gendarmerie. Il y a d'autres catégories. Ces désignations ont été accordées à d'autres . . . Actuellement, ce sont pour la plupart des médecins. Nous avons un certain nombre de médecins un peu partout au pays qui ne sont pas des membres de la GRC, mais qui sont désignés comme gendarmes auxiliaires surnuméraires de façon à jouir des pouvoirs d'agents de la paix et à pouvoir mener des fouilles dans les cas de drogues.

**M. Robinson:** Très bien. On peut se demander pourquoi les gendarmes auxiliaires surnuméraires, qui ne reçoivent pas la formation des membres réguliers, devraient se voir accorder ces pouvoirs. C'est une question de principe. J'estime en ce qui me concerne qu'ils ne devraient pas recevoir ces pouvoirs. À mon avis, des personnes qui n'ont pas reçu la formation rigoureuse de la GRC ne devraient pas avoir ces prérogatives. C'est quelque chose qui ajoute au fardeau des membres réguliers de la gendarmerie.

Par ailleurs, dans quelles circonstances des personnes qui ne seraient ni membres de la force, membres civils ou membres réguliers, ni gendarmes auxiliaires surnuméraires, qui, eux, peuvent être désignés comme agents de la paix, dans quelles circonstances des employés civils temporaires devraient-ils être